
 
 

II SEMINAR  O  CVJEĆARSTVU 
                                      
                                                          08. -12.06.2008. 
 
                                         Podgorica, hotel „Crna Gora“ 
 
                 U organizaciji  USAD- Ministarstva poljoprivrede SAD-a i 
Savjetodavne službe Ministarstva poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede, u periodu od 8 - 12. 6. 2008. godine u Podgorici, održan je  
II seminar o cvjećarstvu. 
 

 
 
Na II seminaru predavanja su održali eminentni stručnjaci iz oblasti 
hortikulture, sa Univerziteta Davis-Kalifornija, prof.Heiner Lieth (koji je 
bio predavač i na I seminaru), prof. Lorence Oki i prof. Michael Parrella. 
 
Na kraju I seminara koji se održao u oktobru mjesecu 2007.godine u 
Budvi, učesnici su izrazili želju da se na sljedećem seminaru obradi 
određen broj tema, vezano za tehnologiju proizvodnje određenih 
cvijetnih vrsta, kao i na zaštitu od bolesti i štetočina. 
 
 



 
 
 
 
Prvog  dana seminara  bilo je riječi o komercijalnom aspektu proizvodnje 
cvijetnih vrsta u zaštićenom prostoru, o proizvodnji cvijeća u baštama i o 
ekološki orjentisanoj proizvodnji. 
 
Drugi dan seminara u prijepodnevnim časovima bio je  posvećen 
integralnoj zaštiti bilja, a u popodnevnim časovima  o  proizvodnji 
krizantema (u saksijama i za rezani cvijet).  
 
Trećeg dana seminara u jutarnjim časovima govorilo se o tehnologiji  
proizvodnje ljiljana za rezani cvijet i o proizvodnji četinara  (smreka, 
čempres i tuja). 
  
Ostatak dana proveli smo sa eminentnim stručnjacima na terenu. 
Prvi obilazak bio je Rasadnik „Lakić“ u Danilovgradu, koji se bavi 
proizvodnjom ukrasnog grmlja i četinarskih vrsta. 
 

 
Nakon toga otišli smo na imanje individualnog proizvođača rezanog 
cvijeća iz Nikšića. 



Profesori iz Kalifornije su nam direktno na terenu ukazali na greške u 
proizvodnji i  na mogućnosti rješavanja problema. 
 
 
Četvrti, posljednji dan seminara, posvećen je biološkoj kontroli štetočina, 
proizvodnji geranijuma (pelargonija) i ciklama iz sjemena, proizvodnji 
gerbera u hidroponiji, a detaljno je objašnjena i tema o rasporedu usjeva. 
 
 
 

 
 
Učesnici seminara su sa velikim brojem pitanja koja su se postavljala za 
vrijeme predavanja o određenim temama, kao i na terenu, pokazali 
veliku zainteresovanost. Svakodnevna diskusija i razmjena mišljenja i 
iskustava doprinjela je razmišljanju o potrebi organizovanja III seminara, 
za koji su učesnici već najavili teme o kojima bi voljeli da čuju od 
eminentnih stručnjaka iz ove oblasti. 
 
 
 


